
VERSLAG VERGADERING RAADSCOMMISSIE WERK EN INKOMEN

Datum: 13 juni 2018
Plaats: Oude raadzaal
Tijd: 20.00 – 22.00 uur

Aanwezig: dhr. W.H. Koks (voorzitter), dhr. B.N. Benjamins (D66), dhr. E. Zirkzee (D66), dhr. 
J.P. Dijk (SP), mw. R. van Gijlswijk (SP), mw. C.E. Bloemhoff (PvdA, tot en met agendapunt B3), 
dhr. E. Krol (PvdA), dhr. J.P. Loopstra (PvdA, agendapunt B4), mw. G. Chakor (GroenLinks), mw. 
F.T. Folkerts (GroenLinks), mw. A.M.J. Riemersma (Stad en Ommeland), dhr. E.R. Honkoop (VVD), 
mw. E. Akkerman (VVD), dhr. M. Bolle (CDA), dhr. D.J.C. Westerink (CDA), dhr. E.B. Koopmans 
(ChristenUnie), dhr. M.J.H. Duit (Student en Stad), dhr. T. van Zoelen (PvdD), dhr. J.H. ten Hoove 
(100% Groningen)
Wethouders: dhr. M.T. Gijsbertsen, dhr. R. van der Schaaf
Namens de griffie: mw. M. Hansens (commissiegriffier)
Verslag: dhr. Z. Jeuring
Insprekers: geen.

Opening

A1. Opening en mededelingen
De voorzitter:

 Opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom.
Wethouder Gijsbertsen:

 Jeugdeducatiefonds: scholen in Groningen krijgen voorrang. Het fonds verstrekt financiële 
steun en start na de zomer. Het is een apart fonds en de wethouder weet niet of er contacten 
zijn met de Stichting Leergeld.

 Armoedebeleid: de raad ontvangt begin juli een stand van zaken. De verwerking van het 
advies van de rekenkamercommissie maakt er deel van uit.

A2. Vaststelling verslag 16 mei 2018
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.

A3. Vaststelling agenda
Agendapunt B2, WK Wielrennen, wordt afgevoerd van de agenda.
De agenda wordt gewijzigd vastgesteld.

A4. Afspraken en planning
a. Besluitenlijst mei 2018
b. LTA mei 2018
c. Lijst initiatiefvoorstellen en moties
De voorzitter:

 Zegt dat de LTA en de IM-lijst zijn geactualiseerd.
 Constateert dat de commissie instemt met de LTA en de lijst initiatiefvoorstellen en moties.

A5. Conformstukken
A5a. Opheffen Gemeenschappelijke Regeling Bedrijvenpark Rengers
(raadsvoorstel 9 mei 2018)
Dit voorstel gaat als conformstuk naar de raad van 27 juni 2018.
Dhr. Benjamins (D66):

 Vindt het een opmerkelijk feit dat een Gemeenschappelijke Regeling wordt opgeheven.
A5b. Verklaring Vangnetuitkering 2017
(raadsvoorstel 9 mei 2018)
Mw. Riemersma (Stad en Ommeland):

 Vraagt wat het verschil is tussen het aantal bijstandsgerechtigden en het volume 
bijstandsgerechtigden.

Wethouder Gijsbertsen:
 Zegt dat in 2017 het absolute aantal uitkeringsgerechtigden is gedaald maar dat het 

gemiddelde aantal uitkeringen over 2017 is gestegen. Dat komt omdat de daling zich aan het 
eind van 2017 voordeed.
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Dit voorstel gaat als conformstuk naar de raad van 27 juni 2018.

A6. Ingekomen stukken
Er zijn geen opmerkingen.

A7. Rondvraag
Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt.

Inhoudelijk deel

B1. Dialoogsessie Raad van Kinderen 2018 
(raadsvoorstel 6 juni 2018)
De voorzitter:

 Zegt dat de Raad van Kinderen adviezen heeft gegeven die in het raadsvoorstel zijn verwerkt.
 Namens de Raad van Kinderen zijn Jouayria en Wim aanwezig.

Mw. Bloemhoff (PvdA):
 Bedankt voor de inbreng van de Raad van Kinderen.
 Vond het idee voor een kinderbrigade erg mooi.
 Het onderzoek van de Kinderombudsman spreekt boekdelen over hoe kinderen in armoede 

leven.
 Wil graag weten wat de Raad van Kinderen vindt van een speelgoedbank.
 Het idee voor een ouder- en familiepakket: dit is een goed idee. Bestaat het buddyproject nog?

Kan de vakantiebank een rol spelen? Kunnen bedrijven iets meer doen in verband met de 
Stadjerspas?

 Het armoedebeleid: de hoofdvraag is hoe de regelingen gebruikt worden door de mensen die 
het nodig hebben. Verder is verbetering van de sociaaleconomische positie van belang.

Mw. Van Gijlswijk (SP):
 Bedankt de Raad van Kinderen voor de verrichte inzet.
 De bekendheid van regelingen kan beter.
 De fractie doet op drie gebieden suggesties: korting op spullen, meer gebruik van de 

Stadjerspas en hulp voor het gehele gezin.
 Spreker is enthousiast over het idee van de kinderbrigade. Dit kan in samenwerking met het 

Twinproject.
Dhr. Zirkzee (D66):

 Is blij met de mooie adviezen van de Raad van Kinderen.
 Kan het college garanderen dat de kinderen uit de raad over het vervolg van hun adviezen 

kunnen meepraten?
 Een vraag aan de kinderen: wat vonden jullie ervan om deel te nemen in de raad?

Mw. Chakor (GroenLinks):
 Bedankt de kinderen voor de prachtige inbreng. 
 Het is belangrijk dat alle kinderen mee kunnen doen.
 De fractie sluit zich aan bij de tips van de PvdA en de SP.

Dhr. Bolle (CDA):
 Geeft complimenten aan de kinderen. De ideeën zijn goed vooral het voorstel ‘vrienden 

maken’.
Mw. Akkerman (VVD):

 Vindt de ideeën erg interessant. Kinderen hoeven zich niet te schamen voor armoede. Het idee
‘vrienden maken’ kan hierbij goed helpen.

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
 Bedankt de kinderen voor de inzet en is enthousiast over het idee ‘voor elk kind een vriend’.
 Het is goed sommige ideeën verder uit te werken.

Dhr. Van Zoelen (PvdD):
 Bedankt de kinderen voor de inbreng.
 Armoede is een belangrijk thema.
 Een groot probleem is dat sommige kinderen zonder ontbijt naar school gaan. Het is goed die 

kinderen in beeld te brengen. Spreker vraagt de kinderen wat zij vinden van gezonde voeding.
Dhr. Ten Hoove (100% Groningen):

 Bedankt de kinderen voor de vele goede ideeën.
 Sommige punten kunnen snel worden uitgevoerd, soms door de kinderen zelf.

Mw. Riemersma (Stad en Ommeland):
 Vindt dat kinderen buiten moeten spelen. Armoede bespreken is geen onderwerp voor 

kinderen. Volwassenen hebben armoede laten ontstaan en moeten dat oplossen.
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 De fractie zal de ideeën goed bekijken.
Dhr. Duit (Student en Stad):

 Is blij dat de kinderen zo enthousiast zijn. De ideeën zien er goed uit.
 Vindt het familiepakket een goed idee om nader te bekijken.

Wim (Raad van Kinderen):
 De vraag van dhr. Zirkzee: Wim vond het erg speciaal deel te mogen nemen aan de Raad van 

Kinderen en adviezen te kunnen geven waar iets mee wordt gedaan.
 Gezamenlijk ontbijt of lunches op school: op de basisschool was er schoolfruit. Het is goed 

dat dit gebeurt.
Joeeria (Raad van Kinderen):

 Vindt het fijn om te horen dat de raadsleden het goed vinden dat kinderen hierover met elkaar 
praten. Volwassenen begrijpen het niet altijd.

 Zegt dat op haar school, de Bisschop Bekkers, ’s ochtends altijd broodjes klaarstaan. Dit zou 
op alle scholen moeten gebeuren.

Wethouder Gijsbertsen:
 Bedankt de commissie voor het enthousiasme en de kinderen voor de inzet.
 Vindt het belangrijk dat kinderen zich kunnen uitspreken en adviezen kunnen geven.
 De realiteit is dat er kinderen in armoede leven. De wethouder vindt het opvallend dat de 

kinderen opmerken dat het gevoel van kinderen in armoede belangrijk is.
 De toepassing van de regelingen gaat de afgelopen tijd veel beter. De gemeente weet steeds 

beter over wie het gaat.
 De raad ontvangt een overzicht met alle ideeën.
 Het voortzetten van het gesprek: de gemeente bekijkt hoe ‘kindinclusief’ kan worden gewerkt.

Het gaat ook om het voortdurend praten met kinderen over de volle breedte van onderwerpen.
 De gemeente staat aan het begin van een proces van praten met kinderen. De wethouder is 

benieuwd hoe dit gaat verlopen.
 De Stadjerspas: de wethouder neemt de ideeën mee.

Het voorstel gaat als conformstuk naar de raad van 27 juni 2018.

B2. WK Wielrennen 
(collegebrief 24 mei 2018)
Dit punt is van de agenda afgevoerd.

B3. Realisatie ontwikkeling afspraakbanen 
(collegebrief 23 mei 2018)
Mw. Van Gijlswijk (SP):

 Gaat in op de actuele ontwikkelingen en vooral op de loondispensatie. Het kabinet heeft een 
onzalig plan om arbeidsgehandicapten onder het wettelijk minimumloon te laten betalen, geen
pensioen en WW-rechten te laten opbouwen en hen het inkomen te laten aanvullen via de 
bijstand.

 Vraagt wat de andere fracties van de kabinetsplannen vinden.
Dhr. Westerink (CDA):

 Is blij met het grote aantal gerealiseerde afspraakbanen.
 Deelt de zorgen over de ontwikkelingen op het gebied van loondispensatie. 

Arbeidsgehandicapten mogen er niet financieel op achteruitgaan en moeten een minimumloon
verdienen en moeten pensioen en WW-rechten kunnen opbouwen. Het is goed dat de drie 
arbeidsmarktregio’s een brief aan de staatssecretaris hebben gestuurd om hun zorgen over te 
brengen. De fractie vindt dat de stad en de regio hiermee door moeten gaan.

Dhr. Krol (PvdA):
 Is blij met de verrichte inzet van de gemeente.
 Is het college het met de PvdA eens dat de rijksinstellingen meer moeten doen om hun quotum

te halen en dat zij geen werk moeten uitbesteden?
 De fractie is het volstrekt oneens met de kabinetsplannen op het gebied van loondispensatie. 

Welke acties is het college van plan verder te ondernemen?
Mw. Chakor (GroenLinks):

 Vindt het belangrijk dat er zoveel afspraakbanen zijn gerealiseerd.
 De fractie is tegen elke vorm van loondispensatie. Wat gaat het college verder doen? Hoe 

verloopt het proces?
 Kan de gemeente de ambitie van honderd afspraakbanen verhogen?

Dhr. Honkoop (VVD):
 Is blij met het gerealiseerde aantal afspraakbanen. Het bedrijfsleven vervult een goede rol.
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 De discussie over loondispensatie hoort niet thuis in de gemeenteraad. De VVD neemt geen 
afstand van de brief van de wethouder. Twee elementen in de brief zijn belangrijk: de 
voordelen van loondispensatie voor de werkgevers en de nadelen voor de 
arbeidsgehandicapten.

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
 Is tevreden met het aantal gerealiseerde afspraakbanen. Veel bedrijven en instellingen blijken 

een inclusief bedrijf te zijn. De fractie is niet voor een quotumregeling.
 De kabinetsplannen voor loondispensatie: de fractie is het eens met de reactie van het college. 

De fractie is tegen de kabinetsplannen.
Dhr. Zirkzee (D66):

 Is blij met de mooie cijfers. De jobcoaches spelen een belangrijke rol.
 Het is belangrijk deze mensen aan het werk te houden.
 De kabinetsplannen voor invoering van loondispensatie: de fractie is blij dat het college de 

positieverbetering van arbeidsgehandicapten vooropstelt.
 Job carving: in hoeverre heeft dit systeem bijgedragen aan het succes?

Dhr. Duit (Student en Stad):
 Is blij met de gerealiseerde aantallen afspraakbanen.
 De kabinetsplannen voor loondispensatie: de fractie is tegen alle plannen waarmee 

arbeidsgehandicapten onder het minimumloon uitkomen.
Dhr. Ten Hoove (100% Groningen):

 Is blij dat Groningen koploper is op het gebied van de afspraakbanen.
 De fractie is tegen de kabinetsplannen op het gebied van loondispensatie.

Dhr. Van Zoelen (PvdD):
 Zegt dat de stad goed op koers ligt wat betreft de afspraakbanen.
 Loondispensatie: de fractie is tegen de kabinetsplannen.

Mw. Riemersma (Stad en Ommeland):
 Gaat de stad de aantallen beloofde afspraakbanen halen?
 Loondispensatie: bestaande rechten moeten worden gehandhaafd. Is het mogelijk dat met 

loondispensatie meer mensen aan het werk komen?
Wethouder Van der Schaaf:

 Bedankt voor de complimenten en zegt dat werkgevers en instellingen en gemeentelijke 
medewerkers een belangrijke rol vervullen.

 Geeft uitleg over het systeem van loonkostensubsidie. Met loondispensatie gaan mensen onder
het minimumloon werken en dat is een groot bezwaar. Naast de overige bezwaren is sprake 
van het creëren van tweederangs werknemers.

 Er zijn nog mogelijkheden om het beleid in Den Haag te beïnvloeden. Ook de grote steden en 
de vakbonden hebben een rol waarbij de gemeente is betrokken.

 Een kabinetsbesluit als dit grijpt in hoge mate in de aanpak van de gemeente in en wat 
daarmee wordt nagestreefd.

 De aantallen gerealiseerde afspraakbanen bij de rijksinstellingen: het klopt dat dit achterblijft. 
Afgewacht moet worden of de quotumwet zal gaan werken.

 De gemeente loopt voor op het schema dat bij de cao-afspraken is gemaakt.
 Een verhoogde ambitie van de gemeente: de wethouder vindt het daar te vroeg voor. De 

gemeente moet de komende jaren keuzes maken op het gebied van organisatieontwikkeling.
 Job carving: het is onbekend of dit instrument heeft bijgedragen. Het instrument werkt op 

andere terreinen wel.
Het onderwerp gaat als punt met 1-minuutinterventie naar de raad van 27 juni 2018.

B4. Overnachtingenmarkt 
(collegebrief 24 mei 2018)
Mw. Akkerman (VVD):

 Vindt het terecht dat het college een aanpak maakt in verband met de veranderende 
overnachtingenmarkt.

 Vindt dat mensen zich vrij moeten voelen hun woning aan toeristen te verhuren. Het nieuwe 
beleid moet zo weinig mogelijk regels bevatten.

 Er moet een gelijk speelveld zijn tussen de traditionele en nieuwe overnachtingenmarkt. 
Mogelijk kunnen er bij de traditionele overnachtingenmarkt regels verdwijnen of veranderen 
zoals de toeristenbelasting.

 Is de wethouder van plan de groeiende trend in het aantal overnachtingen te blijven 
ondersteunen?

Dhr. Dijk (SP):
 Zegt dat het groeiende aantal overnachtingen problemen kan veroorzaken in de stad.
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 Een systeem als Airbnb heeft vele nadelen. Wat de SP betreft zou Airbnb moeten worden 
verboden. Het is een slecht voorbeeld van een deeleconomie.

 Nadat een verbod is ingesteld, kan de gemeente voorwaarden ontwikkelen waaraan een bedrijf
als Airbnb moet voldoen om de Groningse verhuurmarkt te betreden.

 Is het college bereid Airbnb te verbieden? De fractie is bereid er veel handhavers op in te 
zetten.

Mw. Folkerts (GroenLinks):
 Short stay: studenten zijn vaak aangewezen op mogelijkheden om ergens kort te verblijven. 

Het is ongewenst dat studenten slechts één alternatief hebben.
 Vindt Airbnb geen voorbeeld van een deeleconomie.
 De fractie is voor het stellen van regels om platforms als Airbnb op een eerlijke manier toe te 

staan. Een verbod gaat op dit moment te ver.
 Om overlast te voorkomen moet de gemeente de sector snel in kaart brengen en voorbereid 

zijn om verdergaande regels te stellen. De gemeente moet in gesprek gaan met gemeenten in 
dezelfde situatie.

Dhr. Westerink (CDA):
 Vindt dat overlast moet worden voorkomen en dat illegale hotelvorming moet worden 

tegengegaan.
 Op welke termijn gaat het college de nodige stappen zetten?

Dhr. Benjamins (D66):
 Klopt het dat de toeristenbelasting wordt ingeruild voor een logiesbelasting?
 De fractie vindt dat het college meer vaart moet maken met te nemen stappen.
 Meldplicht vakantieverhuur: gaat het college dit bekijken?
 De fractie vraagt nadrukkelijk aandacht voor het bedrijf booking.com dat dit soort 

aanbiedingen via de site verkoopt.
 De fractie is tegen het verbieden van Airbnb.
 De fractie mist een verkenning van het beperken van het aantal verhuurdagen.

Dhr. Van Zoelen (PvdD):
 Vindt het goed dat een platform als Airbnb gereguleerd wordt.
 Hoe gaat het college de onderhandelingen in met Airbnb?

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
 Vindt het goed dat het college het aanbod in kaart wil brengen. Het is logisch dat erop wordt 

ingezet om een logiesbelasting in te zetten.
 Is tegen een verbod op Airbnb maar ziet wel de risico’s. Overlast moet worden geregistreerd.

Mw. Riemersma (Stad en Ommeland):
 Vindt het goed dat alles in kaart wordt gebracht en is het ermee eens dat haast gemaakt wordt 

met de te nemen stappen.
 Vindt het vreemd dat de toeristenbelasting door Airbnb gaat worden geheven. Klopt het dat er 

meer toeristenbelasting wordt geheven dan mag op basis van het aantal overnachtingen?
Dhr. Duit (Student en Stad):

 Vindt dat goed moet worden gekeken naar de regelgeving in andere gemeenten.
 Regels zijn nodig maar de toeristenmarkt mag niet om zeep worden geholpen.
 Waarschuwt voor de praktijk dat huizen worden opgekocht met het doel die via Airbnb te 

verhuren. Is hier zicht op? De fractie vindt dit een ongewenste ontwikkeling.
 De vinger moet aan de pols worden gehouden.

Dhr. Ten Hoove (100% Groningen):
 Vindt het een duidelijke brief. Het is goed het inzicht te vergroten en het beleid aan te passen.
 Wanneer worden de aanpassingen in de regelgeving doorgevoerd?

Dhr. Loopstra (PvdA):
 Zegt dat toerisme belangrijk is voor de werkgelegenheid.
 Steunt het college om regels aan te passen aan de veranderde overnachtingenmarkt.
 Maakt zich zorgen over de verhuur van particuliere woningen. Worden ook sociale 

huurwoningen verhuurd op deze markt? De stad heeft een gebrek aan woningen en vooral aan 
sociale huurwoningen.

 De fractie is het ermee eens dat een gelijk speelveld wordt gemaakt.
 Hoe komt het dat het college weinig inzicht heeft in deze markt?
 Heeft het college zicht op hoe andere gemeenten aan informatie over het aantal 

overnachtingen komen?
Wethouder Van der Schaaf:

 Zegt dat het college de komende tijd ruimte geeft aan nieuwe hotelvoorzieningen.
 Zegt toe dat het college flinke haast gaat maken om nieuwe maatregelen te ontwikkelen.
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 Een gelijk speelveld is het uitgangspunt. Zaken als brandveiligheid worden meegenomen in 
het geval sprake is van langduriger verhuur in plaats van een enkele nacht.

 Het college wil een goed inzicht krijgen in dit fenomeen. Dit gebeurt met spoed waarbij 
tegelijkertijd maatregelen zullen worden voorbereid.

 De woningmarkt: het college wil greep houden op de invulling van de schaarse publieke 
ruimte en wil dit niet overlaten aan de vrije maatschappelijke krachten. Vastgoedbeleid en 
ruimtelijke ordening zijn aangrijpingspunten.

 Door het heffen van belasting ontstaat meer inzicht. Mogelijk kunnen onderhandelingen 
plaatsvinden met Airbnb. De gemeente kijkt naar de Amsterdamse aanpak. De wethouder is 
tegen een totaalverbod.

 Het tegengaan van wildgroei aan kamerverhuur is een voorbeeld van ingrijpen door de 
gemeente.

 Sociale huurwoningen: alle woningcorporaties hebben in de huurcontracten opgenomen dat 
verhuur via platforms als Airbnb verboden is.

 Studenten en short stay: kortverblijfovernachtingen via bijvoorbeeld Student Hotel zijn een 
welkome aanvulling op het bestaande aanbod. Buitenlandse studenten zijn erbij gebaat.

 Het college gaat samenwerken met andere gemeenten. Het ministerie is bezig met aanvullende
regelgeving voor gemeenten.

 De wethouder komt op korte termijn terug op het onderwerp.
 In de loop van volgend jaar komt het college met voorstellen voor concrete maatregelen.

Het onderwerp gaat als punt met 1-minuutinterventie naar de raad van 27 juni 2018.

De voorzitter sluit de vergadering om 22.00 uur.
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